
 

Protokół Nr 9/24 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju  

odbytego w dniu 26 września 2024 r. w przerwie sesji w godz. od 14:00 do 15:10  

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie s. 30  
 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol 
Matuszak, który na wstępie powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. 

Stwierdził, że Komisje mogą podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowują quorum.  

 

Tematyka posiedzenia: 
1. Zatwierdzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie pomocy rzeczowej Gminie Bystrzyca Kłodzka w roku 2024. 

2. Autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca uchwałę w 

sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030 

3. Autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję pięknie. Panie 

przewodniczący, Wysoka Rado. W takim razie mamy do rozpatrzenia ten projekt uchwały oraz 

autopoprawki do wieloletniej prognozy z tym związanych, z tą uchwałą związanych oraz 

autopoprawki do zmian budżetowych również z tą uchwałą związanych. Pan starosta tutaj bardzo 

obszernie omówił te uchwały. Czy są jeszcze jakieś pytania ze strony państwa radnych? Bardzo 

proszę. 

 

Ad. pkt. 1.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - zatwierdzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy rzeczowej 

Gminie Bystrzyca Kłodzka w roku 2024. 

 

Radny M. Zegar - Nie wiem, czy to w ogóle jest możliwe prawnie, ale czy moglibyśmy to 

przekazać do OSP Gorzanowo czy Gorzałkowice zamiast do sołectwa?  

 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - My możemy przekazać do powiatu lub do gminy, do jednostki 

samorządu terytorialnego, ale w uzasadnieniu tutaj poprosimy, żeby zostało to przekazane do 

sołectwa właśnie Gorzanów, d o OSP. Dziękuję. Tak, są czy masz jakieś pytania do państwa?  

 

P. J. Szczerbań, członek Zarządu Powiatu - Bardzo proszę pan Szczerbań. Moi drodzy, jedną 
rzecz dodam. Trzeba powiedzieć, dzisiaj akurat to na całej linii mogę powiedzieć, zawiodła góra. 

bo te treści sprzeczne, które było, że tak źle z powodzią nie jest, no i teraz pytanie, kto ma wrócić 
za takie ogromne zniszczenia. Miało być dobrze. Raz. Po drugie, wszyscy posłowie, zarówno jak 

i władza, z prezydentem na czele zawiedli, to jest przesłanie od rolników, bo nikt nie mówi o 

rolnikach, ile potrzeba paszy, ile pogłowia zginęło, prawda, czy padło, Ile jest potrzeba? Tutaj pan 

radny Gruchała tam już na wioski jest, że tam rolnik na przykład daje 25 ton kiszonki. Nie wiemy 

do dzisiaj, jakie są straty. Tam nikt nie pojechał. A tutaj później pani Katarzynie też przekazałem, 



 

bo zaczęła naprawdę świetnie, bo było o 15.00 spotkanie w imieniu całego zarządu. Po południu 

już straże były pootwierane i już dawaliśmy dary, nie? Już pospolite ruszenie, pojechaliśmy i już 
to było wszystko dane. I też później prosiłem, żeby wioski. We wiosce jest dwóch takie pewne 

źródła. To jest sołtys i ksiądz. Wystarczy zadzwonić do sołtysa albo do księdza, on ci wszystko 

powie, co trzeba. I OSP, tak, nie? I teraz widzicie, ogromna pomoc będzie skierowana właśnie na 

wioski, a nie wiemy, jakie realne tam jest, tak? Dziękuję. 
 

Radny St. Martuzalski - Ja bym prosił, słuchajcie, bo członek tam nie był, nie wie, o czym mówił. 

Państwo byliście, widzieliście, ja do dzisiaj mam z tyłu głowy, bo to takie gadanie ktoś zawiódł. 

Na razie weście się wszyscy, mówię to do Pana, do roboty. Ale proszę mi nie przerywać. Proszę 
mi nie przerywać. To nie jest miejsce na politykę. Dzisiaj muszą wszyscy brać ręce zakasać i tym 

ludziom pomagać, a nie gadać bzdury. Ja tu jestem przewodniczącym, także chłopaki, panowie. 

Chwilę. Chcę tylko powiedzieć, że pan starosta, pani wicestarosta byli. Każdy z was, który by tam 

pojechał, przyjechałby pokorny, nie gadałby bzdur. Bo tam jest tragedia. My nie mówimy o 

zniszczeniach, my nie mówimy o dobytku tych ludzi, my mówimy o nich. Ich nie ma. Oni są, ale 

ich nie ma. Oni, zawalił im się cały świat na to, kto zawalił, to przyjdzie czas. Dzisiaj ręce do 

roboty i kurczę, zbierać, nie opowiadać bzdur. Ja chciałem również podziękować starostwu, bo my 

robimy swoją robotę, wy robicie swoją robotę. My pojechaliśmy pod, no widzicie, już jestem 

zmęczony, wróciłem dzisiaj, dwa dni temu byłem, dzisiaj wróciłem znowu z Lądka Zdroju. 

Również jechaliśmy do takiej wsi. Naprawdę mój apel, o ile cokolwiek znaczy, jeżeli ktokolwiek 

ma dzisiaj możliwości w jakikolwiek sposób pomóc tym ludziom, to jest ten czas i to miejsce. Oni 

dzisiaj już nie potrzebują jedzenia, nie potrzebują wody, nie potrzebują agregatów, oni potrzebują 
środki dezynfekcyjne, gąbki do mycia, potrzebują osuszacze, potrzebują trutki na gryzonie, 

peleryny, tego typu rzeczy. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – Przepraszam bardzo, 

bo ja muszę... Nie, nie, bardzo. Jeszcze tylko chciałem powiedzieć, panie radny, Stanisławie, drogi, 

jak byłeś członkiem zarządu, to kiedyś się zbuntowałem, jak cię ktoś nazwał członkiem. Ty też nie 

nazywaj członkiem, członka zarządu, bo to tak trochę się źle kojarzy, powiem ci szczerze. No, bo 

to tak trochę... bo tak trochę mówisz o poziomie w dyskusji, a tak robisz. Także, panie Stanisławie, 

no... Członek zarządu, ja się też buntowałem, jak tak ciebie nazywano, więc mam tutaj czyste 

sumienie, dziękuję. 
 

Radny T. Bandyk – Ja rozumiem, bo wiadomo, że ci powodzianie powodzianami, ale ja jestem 

rolnikiem, jestem przewodniczącym tutaj Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Ja dzisiaj 

wysyłałem o 18, Cały transport tira, siano, kiszonki dla zwierząt, bo te zwierzęta chcą jeść. Tam 

są, brzydko mówiąc, zdechlaki, tam pozdychane zwierzęta. Jutro przyjeżdża drugi tir i cały ładuje 

słomą. Całą, dwa całe ciężarówki daje i jeszcze je zatankuje, żeby mogli dowieźć. I to jest ode 

mnie, bo jeżeli bym nie miał, to bym nie dał. ale jak mam, to ja im pomogę, bo o zwierzętach też 
musimy pamiętać. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – Słuchajcie, ja tu byłem 

akurat, powiem wam tak, bo byłem, to był taki nieformalny zarząd, tak, akurat byłem świadkiem 



 

rozmowy między tą trójką i ten pomysł ich tutaj, bo to jest ich pomysł, żeby część żywności już 
tam nie wywozić, tylko zmagazynować w naszej szkole numer dwa, czy tam jeden, są 
pomieszczenia, to i Janka, i Kasi, i Mariusza, to jest dobry, bo słuchajcie, tam za miesiąc też będzie 

potrzeba żywności, oni teraz tego faktycznie nie potrzebują, bo nie mają nawet tego, gdzie 

zładować. Ale za miesiąc będzie tam, tam lepiej nie będzie, nie? Dlatego to jest, no... Ale dobra, 

słuchajcie, głosujemy projekt uchwały. Bardzo proszę. 
 

Radny Sł. Gruchała - Tak, pan Sławek, bardzo proszę. Tak, chciałem się tu w pełni zgodzić z 

radnym Tomkiem Bandykiem, ponieważ proszę państwa, jeśli chodzi o odbudowę domu, no teraz 

się odbuduje i ten dom będzie, jeśli chodzi o żywność, tak samo, ale tutaj w kwestii zwierząt jest 

ważnym tematem, ponieważ ci rolnicy stracili jedno, że zebrane plony podczas żniw, no bo to 

wiadomo, że się do niczego nie nadają. A druga sprawa uprawy, jeszcze kukurydzy i buraków, 

które już nie zbiorą. I ta karma do tych zbiorów będzie poszła cały rok do następnych żniw. Więc 

tutaj musimy, że tak powiem, chyba zakasać rękawy i na maksa, jak można, też pomagać. My też 
akurat z naszych wiosek jutro pierwszy tir wyjeżdżamy też z darami i mam nadzieję, że dalej 

permanentnie ta zbiórka będzie prowadzona i że będziemy też w miarę możliwości też... Ostatnich 

dniach jeździłem po zebraniach sołeckich, bo są wybory sołeckie w gminie Jaraczewo. Też tam 

apelowałem do rolników, odzew jest dosyć duży, więc myślę, że też w miarę możliwości wszyscy 

się podzielą tą karmą i jakoś wspólnie pomożemy. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – Pięknie. To co, 

przechodzimy do głosowania. Tak, bardzo proszę. Głosuje Komisja Budżetu. 

 

Głosowano w sprawie Zatwierdzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie pomocy rzeczowej Gminie Bystrzyca Kłodzka w roku 2024. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (0) 

 

Ad. pkt. 2.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Autopoprawki do 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 – 2030. I teraz musimy 

przegłosować zmiany, znaczy autopoprawkę do wieloletniej prognozy. Ja tutaj pana skarbnika już 
nie będę fatygował, bo to dotyczy tylko i wyłącznie tego punktu, także wiadomo o co chodzi. Jeżeli 

nie ma żadnych pytań, to bardzo proszę Komisję Budżetu o przegłosowanie. Dziękuję pięknie. 

 

Głosowano w sprawie Autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2024 - 2030 



 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (0) 

 

 

Ad. pkt. 3.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Autopoprawki do 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. I podobna sytuacja jest ze zmianami budżetowymi na 

ten rok. Bardzo proszę. Głosuje komisja Budżetu i Rozwoju. Dziękuję 
 

Głosowano w sprawie Autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar PRZECIW (0)  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - pięknie. W ten sposób 

wyczerpaliśmy porządek obrad. Przekazuję głos panu przewodniczącemu. 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rozwoju 

 

 

Karol Matuszak 

Protokołowała: 

 

Ewa Wielińska 
 

 

 

 

 


